
 

ZÁPIS Č. 3 / 2006 (170) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE  7. BŘEZNA  2006 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem 22 senátorů) 

Omluveni:   Dalík/FAST, Donth/FAST 

Hosté:    rektor Rais, prorektoři Jura, Vačkář, kvestor Kotek 
kancléř Vavřín, Dr. J. Vanýsková 
Münsterová/FSI, Lepková/CESA, Milicia/KaM 

 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Schválení programu zasedání AS VUT, určení skrutátorů 
3. Informace rektora, prorektorů, kvestora a kancléře 
4. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 

* Projednání a schválení návrhu AS FP na nového delegáta do Sněmu RVŠ 
5. Ekonomické záležitosti 

* Informace předsedy EK o stanovisku EK AS VUT k pravidlům pro tvorbu rozpočtu VUT  ¨ 
   na r. 2006 
* Projednání předložených pravidel pro tvorbu rozpočtu VUT na r. 2006 
* Informace předsedy EK AS VUT o jednáních ohledně dofinancování FaVU 
* Projednání  předloženého návrhu na dofinancování FaVU 
* Projednání žádosti ÚSI o zahrnutí mezifakultní výuky ÚSI do rozpočtu VUT na r. 2006 
* Diskuse o problematice KaM  
* Další ekonomické záležitosti 

6.  Diskuse a jmenování zástupců AS VUT do poradních sborů VUT 
7.  Legislativní záležitosti 

* Schválení zástupců AS VUT v Systémové koordinační skupině (SKS) pro obsahovou a  
   organizační  koordinaci zpracování aktualizované soustavy vnitřních předpisů  
* Schválení zástupců AS VUT v pracovních skupinách pro úpravu vnitřních předpisů  
* Informace předsedkyně LK AS a místopředsedy AS o semináři RVŠ k novele VŠ zákona  

      * Předložení nového znění Jednacího řádu Vědecké rady VUT 
      * Předložení návrhu na změnu Mzdového předpisu VUT 
      * Předložení návrhu na změnu Stipendijního řádu VUT  
      * Předložení návrhu na změnu Statutu VUT (poplatky za studium) 

* Další legislativní záležitosti  
8.   Pedagogické záležitosti  
      * Informace o činnosti pedagogické komise AS VUT  
9.  Různé 
 
Jednání zahájil a řídil pověřený místopředseda AS VUT doc. Hanáček, který přivítal všechny 
přítomné. Úvodem sdělil členům AS VUT, že zemřel bývalý člen AS VUT pan Ing. Vladimír 
Kutnohorský, CSc., který byl členem Akademického senátu VUT (zástupcem FEKT) v uplynulém 
funkčním období. Členové AS VUT uctili minutou ticha jeho památku.  

Dále doc. Hanáček dodatečně poděkoval skrutátorům z minulého zasedání AS VUT za jejich perfektní 
a náročnou práci, zejména při schvalování Vědecké rady VUT. 
 

AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT 
Ing. Roupec požádal o vypuštění následující věty uvedené na str. 9 ve 2 odstavci „Ing. Roupec ocenil 
materiály připravené pracovním týmem a doporučil účast pověřených pracovníků rektorátu na 
jednáních LK a AS věnovaných změnám“.  AS VUT dále hlasoval o schválení zápisu.  
Návrh usnesení: 



Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 2/2006 ze dne 7. 2. 2006  spolu s 
připomínkou Ing. Roupce týkající se vypuštění druhé věty ve druhém odstavci na str. 9 zápisu. 
Hlasování: 
Pro –   22 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 2/2006 ze dne 7. 2. 2006  spolu 
s připomínkou Ing. Roupce týkající se vypuštění druhé věty ve druhém odstavci na str. 9 zápisu. 
 

AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT, URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
Navržený program dnešního zasedání byl schválen. Hlasování: Pro –  22 hlasů, zdržel se hlasování – 
0 hlasů, proti – 0 hlasů.  

AS VUT dále hlasoval o schválení skrutátorů dnešního zasedání AS VUT.  

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory pro dnešní zasedání Ing. Škapu a J. Mahdala.  
Hlasování: 
Pro –  22 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory pro dnešní zasedání Ing. Škapu a J. Mahdala.  
 

AD 3) INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ, KVESTORA A KANCLÉŘE 
 Rektor Rais 
 na MŠMT byla odeslána žádost o doplnění Správní rady VUT v Brně o významné představitele 

veřejného života, velkých podniků a územní samosprávy (J. Bělohlav, M. Štefl, V. Girstl, M. 
Hošek); 

 na 84. zasedání pléna ČKR konaném ve dnech 23. – 24. 2. 2006 v Olomouci byl  zvolen prof. Ing. 
Petr Sáha, CSc. předsedou; 

 s děkany bude probíhat neformální setkávání, a to jak na jednotlivých fakultách, tak na Rektorátě; 
 v souvislosti s DZ VUT a DZ jednotlivých fakult začnou od 2. poloviny března neformální 

konzultace na fakultách (ještě před oficiálním schvalováním);                                                                        
 vnitřní řízení školy: dochází k doplňování náplní činnosti prorektorů, náplň kancléře bude 

rozdělena mezi prof. Vavřína a PhDr. Vanýskovou;  
 v rámci projektu spolufinancovaném prostřednictvím Evropského sociálního fondu a rozvojových 

projektů MŠMT se uskuteční  manažerské kurzy, kterých se mohou zúčastnit prorektoři, děkani, 
proděkani fakult a ředitelé součástí VUT; kurzy organizuje CEVAPO;  

 Evropský technologický institut: za řízení emeritního rektora Vrbky se uskutečnilo jednání, 
připraven další podkladový materiál za VUT (verze k 27. 2. 2006) týkající se Centra pokročilých 
materiálů a technologií CETI (je připravován v rámci projektu Central European Technological 
Institute, CETI), informace požadovány koordinátorem za JmK pro vypracování souhrnného 
materiálu pro projednávání ve vládě ČR a v Bruselu. 

 Prorektor Vačkář 
 za VUT byl podáno 11 výzkumných záměrů, výsledky soutěže budou známy koncem roku;  
 dne 3. 3. 2006 bylo členům AS VUT rozesláno nové znění Jednacího řádu Vědecké rady VUT;  

souběžně se připravuje směrnice rektora pro habilitační řízení ke jmenování profesorem, která je 
v současné době v připomínkovém řízení;  

 bude dopracována Směrnice rektora č. 37 týkající se ochrany duševního vlastnictví a autorských 
práv na VUT; dle pokynu rektora bude za tímto účelem ustanovena pracovní komise;  

 poradní orgán prorektora pro tvůrčí rozvoj tvoří proděkani pro vědu a výzkum, event. další, které 
určí děkani fakult a jména sdělí do 10. 3. 2006; 
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 Prorektor Jura 
 Byl rektorem pověřen konstituovat tři poradní orgány: Ediční radu VUT, Radu pro informační 

systémy a Knihovní radu VUT – další informace viz bod 6) dnešního zasedání.  

 Kancléř Vavřín  
 byl rektorem Raisem jmenován do funkce kancléře VUT, část pracovní náplně kancléře bude 

i nadále vykonávat PhDr. Vanýsková; dle Statutu VUT kancléř mimo jiné zabezpečuje vzájemnou 
komunikaci mezi poradními orgány rektora, odpovídá za přípravu podkladů pro rektora 
k projednávání v AS VUT a sleduje činnost v agendě vnitřní legislativy VUT; s tím souvisí 
i rozbíhající se činnost Systémové koordinační skupiny (SKS) pro přípravu novelizace vnitřních 
předpisů VUT; složení SKS: za vedení VUT rektor Rais, prorektor Vačkář, prof. Vavřín, prof. 
Ondráček, doc. Munsterová; za AS VUT doc. Hanáček, doc. Lhotáková a V. Donthová; na 
dnešním zasedání AS VUT budou jmenováni odpovědní členové  AS VUT do pracovních skupin, 
které budou pracovat na novelizaci vnitřních předpisů – viz bod 7) dnešního zasedání.  

 PhDr. Vanýsková  
 informovala o své změně pracovní náplně; 
 na webovských stránkách VUT je umístěna sloganová prezentace určená studentům středních škol, 

adresa: www.jdi.na.vutbr.cz, v podobě mini-letáků a plakátu byla zaslána na 60 středních škol 
v Jihomoravském a Moravskoslezském kraji, je to 1. verze, která bude propracována dál; 
s majitelem společnosti STUDENT AGENCY dohodnuta prezentace VUT formou letáků 
a reklamních spotů v autobusech firmy po dobu březen 2006 až únor 2007;  
reklama na DVD byla přehrána členům AS VUT; 

 dodatečná informace na žádost PhDr. Vanýskové: Dne 26. 3. 2006 ve 20 hodin bude na ČT2 
vysílán dokument o profesoru Braunerovi s názvem „Byl jsem na pohřbu Lenina“, který natočila Z. 
Cejnková. 

 Kvestor Kotek 
 převzata zpráva z provedené kontroly MŠMT ČR týkající se čerpání dotací poskytnutých z kapitoly 

MŠMT ČR státního rozpočtu za rok 2004; předmětem kontroly bylo čerpání neinvestiční dotace na 
vzdělávací činnost, stipendia, projekty Sokrates/ERASMUS, projekty z FRVŠ, rozvojové projekty 
a investiční dotace;  

 ministryně P. Buzková podepsala Pravidla rozdělování příspěvků a dotací na rok 2006, na jejichž 
základě budou oficiálně rozeslány tabulky o přidělení příspěvků a dotací pro rok 2006 na 
vzdělávání i na ostatní činnosti (stravování, stipendia doktorandům); pravidla jsou uvedena na 
webu MŠMT. 

 

AD 4) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 
 
* Informace zástupců VUT v RVŠ 
Doc. Münsterová informovala o druhém zasedání předsednictva RVŠ konaném dne 23. 2. 2006 – 
zápis je uveden na internetové adrese: http://www.radavs.cz/clanek.php?oblast=45&c=631
V této souvislosti upozornila na vyhlášení veřejné diskuse k novele zákona č. 130/2002 Sb. o podpoře 
výzkumu a vývoje z veřejných prostředků a na obsáhlou diskusi týkající se problematiky výplaty 
sociálních stipendií studentům. Krátce se zmínila o odpoledním semináři k novele VŠ zákona, kterého 
se zúčastnili také doc. Lhotáková a doc. Hanáček – viz bod 7) dnešního zápisu.  

Prof. Vávrová, která je členkou pracovní komise RVŠ pro vědeckou činnost, informovala o E-mailu, 
který z titulu své funkce obdržela a vznesla dotaz na doc. Münsterovou, jakým způsobem jsou 
vybíráni předsedové a místopředsedové pracovních komisí. Doc. Münsterová sdělila, že předsedy 
pracovních komisí navrhuje předsednictvo RVŠ, místopředsedy navrhují předsedové příslušných 
pracovních komisí. Připomínky ke způsobu navrhování i k navrhované osobě je možné zaslat 
Agentuře RVŠ, která se jimi bude zabývat (viz E-mailová adresa: arvs@ftvs.cuni.cz) . 

Na závěr doc. Münsterová sdělila, že byla navržena za předsedkyni pracovní komise RVŠ pro kvalitu 
VŠ a její hodnocení, jako místopředsedové pracovních komisí RVŠ byli z VUT navrženi RNDr. 
Krupková – pracovní komise pro vzdělávací činnost a RNDr. Popela – pracovní komise pro strategie 
a rozvoj. Zástupci fakult VUT byli zařazeni do pracovních komisí dle podaných delegačních lístků.  
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* Projednání a schválení návrhu AS FP na nového delegáta do Sněmu RVŠ 
Doc. Hanáček informoval členy AS VUT o dopisu předsedkyně AS FP Mgr. H. Musilové, týkajícím 
se zvolení nové delegátky do Sněmu RVŠ za FP Ing. Vladimíry Kučerové, asistentky Ústavu 
ekonomiky, vzhledem k ukončení pracovního poměru Ing. Josefa Šunky, Ph.D. na FP VUT. AS VUT 
dále hlasoval o následujícím návrhu na usnesení.  

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje jako delegátku Fakulty podnikatelské VUT do Sněmu RVŠ Ing. 
Vladimíru Kučerovou.  
Hlasování: 
Pro – 21 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje jako delegátku Fakulty podnikatelské VUT do Sněmu RVŠ Ing. 
Vladimíru Kučerovou.  
 
Doc. Lhotáková předběžně informovala, že AS FA navrhl za svého delegáta do Sněmu RVŠ Ing. arch. 
Hrubého. Návrh bude projednán po obdržení písemné informace od AS FA.  

 

AD 5) EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 
* Informace předsedy EK o stanovisku EK AS VUT k pravidlům pro tvorbu rozpočtu VUT  
   na r. 2006 
Předseda EK RNDr. Popela zrekapituloval jednání komise týkající se pravidel pro tvorbu rozpočtu 
VUT na r. 2006 a krátce informoval o zasedání EK, které se konalo dnes před zasedáním AS VUT.  

Dne 7. 2. 2006 na zasedání EK a AS VUT byla předložena k projednání v AS VUT „Pravidla 
rozdělení příspěvků a dotace na rok 2006“ v návaznosti na dříve zpracovanou, předloženou 
a připomínkovanou koncepci pravidel. Následně všichni členové AS VUT obdrželi návrh pravidel 
k projednání v elektronické formě od kvestora cestou tajemnice AS VUT.  

Pravidla byla projednána na základě doručených a ústně sdělených připomínek členů AS v EK AS 
VUT dne 21. 2. 2006 za nepřítomnosti kvestora, jako hlavní bod čtyřhodinového jednání. Členové EK 
individuálně pravidla prostudovali, na společném zasedání prošli  všechny body, které byly přečteny, 
diskutovány a do textu byly zaznamenány jak společné, tak individuální (ústní i písemné) návrhy 
členů EK na změny a doplňky. V následujícím týdnu předseda EK seznámil kvestora ústně s hlavními 
připomínkami, kvestor tyto  připomínky průběžně zapracovával. 

Na dalším zasedání EK AS VUT dne 28. 2. 2006 za přítomnosti kvestora byly dříve vznesené 
připomínky v diskusi s kvestorem upřesňovány a vyjasňovány, s cílem dosáhnout shodu na konečných 
formulacích. V dalších dnech kvestor dopracoval aktualizaci pravidel, se kterou seznámil předsedu EK 
RNDr. Popelu v pátek 3. 3. 2006. Na základě přečtení této verze upozornil Dr. Popela kvestora na 
některé drobné formální nedostatky (překlepy a nejednotné formulace) a po provedených opravách 
obdržel dne 5. 3. finální verzi pravidel pro projednání v EK dne 7. 3. 2006 před zasedáním AS VUT.  

Finální verzi „Pravidel“  rozeslal RNDr. Popela E-mailem v neděli 5. 3. 2006 všem členům AS VUT 
spolu s průvodním textem a přehledem změn, usnadňujícím jejich nalezení a posouzení.  

Na dnešním zasedání EK před zasedáním AS VUT se uskutečnila krátká diskuse, ve které upozornila 
Ing. Korytárová na některé drobné formální chyby, které v textu ještě zůstaly, které však dle jejího 
názoru i názoru členů EK nebyly závažného charakteru.  

Závěr EK: Po diskusi EK AS VUT doporučila Akademickému senátu VUT schválit předložená 
„Pravidla“, která jim byla rozeslána v neděli 5. 3. 2006, po úpravě drobných formálních nedostatků. 
Hlasování: pro – 10 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
* Projednání předložených Pravidel pro tvorbu Rozpočtu VUT na r. 2006 
Po přednesené informaci RNDr. Popely členové AS VUT nevznesli k předloženým „Pravidlům“ již 
žádné připomínky a bylo ihned přistoupeno k hlasování o jejich schválení.  

 4



Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje „Pravidla rozdělení příspěvku a dotace na r. 2006“ ve finální verzi 
ze dne 3. 3. 2006. 
Hlasování: 
Pro – 22 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje „Pravidla rozdělení příspěvku a dotace na r. 2006“ ve finální verzi 
ze dne 3. 3. 2006. 
 
* Informace předsedy EK AS VUT o jednáních ohledně dofinancování FaVU 
* Projednání  předloženého návrhu na dofinancování FaVU 
Členové AS VUT obdrželi dne 1. 3. 2006 E-mailem Zápis ze závěrečného zasedání komise ustavené 
k řešení problematiky financování FaVU ze dne 27. 2. 2006. Před dnešním zasedáním AS VUT 
předložil rektor Rais písemný návrh ze dne 2. 3. 2006, ve kterém navrhuje způsob dofinancování 
FaVU dle doporučení výše uvedeného „Zápisu“.  

RNDr. Popela sdělil, že EK AS VUT se tímto zápisem z jednání komise zabývala na svém 
předcházejícím zasedání dne 28. 2. 2006, na kterém přijala následující závěr: 

Závěr EK: Ekonomická komise AS VUT bere na vědomí analýzu zpracovanou pracovní skupinou 
ustavenou za účelem řešení dofinancování FaVU a doporučuje Akademickému senátu VUT, 
v intencích navrhovaných opatření vedoucích k určitým závazkům FaVU vůči VUT, aby požadavek 
na dofinancování FaVU v rámci Rozpočtu VUT na r. 2006 byl akceptován. Současně však požaduje, 
aby jako u ostatních součástí, kterým byly přiděleny mimořádné finanční prostředky, byly zesíleny 
kontrolní mechanismy čerpání rozpočtu FaVU. Pokud se FaVU nepodaří splnit všechny závazky, ke 
kterým se zaváže, bude třeba tuto záležitost nadále řešit. EK AS VUT doporučuje, aby čerpání 
rozpočtu FaVU sledoval kvestor Kotek a informoval AS VUT. Hlasování: pro – 8 hlasů; proti – 0 
hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Na dnešním zasedání EK před zasedáním senátu členové komise znovu konstatovali, že doporučují AS 
VUT předložený návrh na dofinancování FaVU ke schválení s tím, že bude postupováno v rámci 
zpracování rozpočtu VUT na r. 2006 v intencích zápisu z jednání komise ustavené k řešení 
problematiky financování FaVU ze dne 27. 2. 2006 – dle bodů A a B.  

V následující krátké diskusi na dnešním zasedání AS VUT vystoupili doc. Kvíčala, Dr. Spoustová, 
doc. Hanáček, Dr. Popela a rektor Rais. Po diskusi členové AS VUT konstatovali, že nepovažují za 
nutné požadovat čtyřtýdenní předkládací lhůtu a navrhli hlasovat o schválení návrhu již na dnešním 
zasedání – o tomto bylo hlasováno a následně ihned přistoupeno k hlasování o schválení.  

Doc. Hanáček vznesl dotaz, kdo je pro, aby byl návrh na dofinancování FaVU schválen na dnešním 
zasedání AS VUT? Hlasování: pro – 22 hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje způsob dofinancování činnosti FaVU pro r. 2006 podle návrhu 
rektora VUT ze dne 2. 3. 2006.  
Hlasování: 
Pro –  21 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 5 
Akademický senát VUT schvaluje způsob dofinancování činnosti FaVU pro r. 2006 podle návrhu 
rektora VUT ze dne 2. 3. 2006.  
 

* Projednání žádosti ÚSI o zahrnutí mezifakultní výuky ÚSI do rozpočtu VUT na r. 2006 
Doc. Hanáček krátce zrekapituloval žádost ředitele ÚSI Bradáče ze dne 5. 12. 2005 týkající se 
požadavku na zahrnutí mezifakultní výuky u ÚSI do výpočtu rozpočtu na r. 2006.  
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RNDr. Popela sdělil, že EK AS VUT navrhuje žádost ÚSI o speciální financování jejich výuky 
zamítnout, protože mezifakultní výuka a výuka mezi součástmi je řešena v rámci pravidel pro tvorbu 
rozpočtu VUT na r. 2006 (část A, bod 2. písm. j). AS VUT dále hlasoval o schválení následujícího 
návrhu na usnesení. 

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT zamítá žádost ÚSI ze dne 5. 12. 2005 o zahrnutí mezifakultní výuky ÚSI do 
rozpočtu na r. 2006 z důvodu, že mezifakultní výuka a výuka mezi součástmi je řešena v rámci 
pravidel pro tvorbu rozpočtu VUT na r. 2006 – část A, bod 2. písm. j).  
Hlasování: 
Pro – 21 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 6 
Akademický senát VUT zamítá žádost ÚSI ze dne 5. 12. 2005 o zahrnutí mezifakultní výuky ÚSI do 
rozpočtu na r. 2006 z důvodu, že mezifakultní výuka a výuka mezi součástmi je řešena v rámci 
pravidel pro tvorbu rozpočtu VUT na r. 2006 – část A, bod 2. písm. j).  
 
* Diskuse o problematice KaM  
RNDr. Krupková zrekapitulovala členům AS VUT „Stanovisko AS FEKT k dopisu Ing. Grulicha“, 
které obdrželi členové AS VUT E-mailem dne 6. 2. 2006. Dále Ing. Milicia reagoval na vyjádření 
RNDr. Krupkové a poté se uskutečnila dlouhá diskuse, ve které vystoupili zejména RNDr. Krupková, 
doc. Gescheidtová, P. Dub, Ing. Kocián, RNDr. Popela, Ing. Škapa, Ing. Hanušová, V. Donthová, 
rektor Rais a prorektor Jura. Ing. Milicia odpovídal na některé dotazy senátorů. V diskusi došlo shodně 
k názoru, že v oblasti stravování zaměstnanců VUT by neměl být kladen důraz pouze na ekonomické 
hledisko, ale mělo by být posuzováno rovněž i z hlediska kulturního prostředí a důstojných podmínek.  
RNDr. Popela sdělil, že na základě výsledku dnešní diskuse se ekonomická komise na svém příštím 
zasedání bude muset zabývat systémovým řešením. V této souvislosti upozornil, že při schvalování 
rozpočtu VUT na r. 2006 bude AS VUT dle svých předchozích závěrů vycházet z činností, které mají 
být uvedeny v organizačních řádech dalších součástí VUT. S ohledem na nejednotnost v číselné 
argumentaci doporučil pro jednání EK zpracování analytických podkladů týkajících se KaM. Po 
diskusi AS VUT souhlasil s doporučením předsedy EK RNDr. Popely a přijal usnesení týkající se 
zpracování ekonomické analýzy stravování na VUT –viz usnesení. 

Návrh usnesení:  
AS VUT doporučuje vedení VUT předložit Akademickému senátu VUT ekonomickou analýzu 
procesů stravování na VUT.  
Hlasování:  
Pro – 22 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů  
UAS 7 
AS VUT doporučuje vedení VUT předložit Akademickému senátu VUT ekonomickou analýzu 
procesů stravování na VUT.  
 
* Další ekonomické záležitosti 
Na základě návrhu kvestora AS VUT vyslovil souhlas se změnou programu jednání a se zařazením 
předložení Dodatku č. 9 ke Mzdovému předpisu VUT do bodu „Další ekonomické záležitosti. 
Hlasování: pro – 21 hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů 

Členové AS VUT obdrželi návrh Dodatku č. 9 ke změně Mzdového předpisu VUT E-mailem dne 1. 3. 
2006, dne 3. 3. 2006 byla rozeslána opravená verze, obsahující dvě drobné formální úpravy v odst. 10 
a 11. Kvestor Kotek přednesl na dnešním zasedání krátký komentář.  

RNDr. Popela sdělil, že EK se z časových důvodů (zejména soustředění na pravidla) tímto dodatkem 
zatím podrobněji nezabývala, nicméně předběžná diskuse k dříve předloženým materiálům 
v souvislosti s tarify v EK probíhala (viz zápisy z EK). Materiál bude projednán na příštím zasedání 
komise. Doc. Lhotáková sdělila, že na dnešním zasedání LK před zasedáním senátu komise rovněž 
doporučila zabývat se tímto návrhem na svém příštím zasedání.  
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RNDr. Krupková informovala členy AS, že předložený návrh byl projednán na schůzce se zástupci 
odborů. Dotázala se kvestora Kotka, zda se případné navýšení dotačních prostředků  ještě promítne do 
výše tarifů  (podle přání členů KOR).  

Kvestor Kotek sdělil, že vedení VUT nemá v úmyslu návrh úprav tarifních mezd měnit. Při tvorbě 
rozpočtu VUT v Brně není totiž fakultám předepisován objem neinvestičních prostředků, které smí 
použít na úhradu osobních nákladů a je tedy plně v kompetenci vedení fakult, kolik jsou schopni díky 
své schopnosti a svým možnostem na úhradu osobních nákladů svých zaměstnanců  vyčlenit. 

Na  základě návrhů rektora Raise a kvestora Kotka členové AS VUT po krátké diskusi hlasovali 
o zkrácení předkládací lhůty na tři týdny a o uskutečnění mimořádného zasedání AS VUT dne 28. 3. 
2006. Zasedání AS VUT dne 4. 4. 2006 zůstává beze změny.  

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT se usnáší na zkrácení předkládací lhůty projednání Dodatku č. 9 ke 
Mzdovému předpisu VUT o 1 týden.  
Hlasování: 
Pro – 21 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 8 
Akademický senát VUT se usnáší na zkrácení předkládací lhůty projednání Dodatku č. 9 ke 
Mzdovému předpisu VUT o 1 týden.  

Návrh usnesení: 
Dne 28. 3. 2006 v 11:00 hod. se uskuteční mimořádné zasedání AS VUT ve věci projednání návrhu 
Dodatku č. 9 ke Mzdovému předpisu VUT. 
Hlasování: 
Pro – 20 hlasů 
Proti – 1 hlas 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 9 
Dne 28. 3. 2006 v 11:00 hod. se uskuteční mimořádné zasedání AS VUT ve věci projednání návrhu 
Dodatku č. 9 ke Mzdovému předpisu VUT. 
 

AD 6) DISKUSE A JMENOVÁNÍ ZÁSTUPCŮ AS VUT DO PORADNÍCH SBORŮ VUT 
Rekapitulace návrhů schválených AS VUT – zástupci do poradních sborů VUT: 
Stavební komise:   Ing. arch. Jan Hrubý, CSc., Ing. arch. Petr Kocián  

(schváleno AS 6.12. 2005) 

Programová rada CEVAPO: doc. RNDr. Josef Dalík, CSc., doc. Dr. Ing. Petr Hanáček  
(schváleno AS 6.12. 2005) 

Ediční rada:   RNDr. Vlasta Krupková, CSc., doc. MgA. Petr Kvíčala  
(schváleno AS 10. 1. 2006) 

 
Na zasedání EK AS VUT dne 21. 2. 2006 byly předloženy následující návrhy zástupců AS VUT 
v poradních sborech VUT:  

Rada pro informační systém:  Ing. Jan Roupec, Ph.D.; doc. Ing. Jiří Kunovský, CSc. 

Knihovní rada:    Ing. Jana Korytárová, Ph.D.; Jakub Mahdal  

Dozorčí rada KaM:   Prof. RNDr. Milada Vávrová, CSc.; RNDr. Pavel Popela, Ph.D. 

návrh prorektora Švece – Ing. arch. Iva Poslušná, Ph.D., proděkanka FA 
 

Ing. Hanušová sdělila, že EK AS VUT trvá na tom, aby oba zástupci v Dozorčí radě KaM byli 
jmenováni z řad členů AS VUT z důvodu zabezpečení přímé komunikace mezi Dozorčí radou KaM 
a AS VUT. Většina členů AS VUT vyjádřila souhlas s názorem EK, pouze menšina byla pro hlasování 
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o všech třech návrzích (včetně návrhu prorektora Švece). AS VUT dále hlasoval o následujících 
návrzích na usnesení. 

Návrh usnesení:  
Akademický senát VUT schvaluje Ing. Jana Roupce, Ph.D. a doc. Ing. Jiřího Kunovského, CSc. jako 
zástupce AS VUT v Radě pro informační systém VUT.  
Hlasování: 
Pro – 20 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 2 hlasy 
UAS 10 
Akademický senát VUT schvaluje Ing. Jana Roupce, Ph.D. a doc. Ing. Jiřího Kunovského, CSc. jako 
zástupce AS VUT v Radě pro informační systém VUT.  

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje Ing. Janu Korytárovou, Ph.D. a Jakuba Mahdala jako zástupce AS 
VUT v Knihovní radě VUT. 
Hlasování: 
Pro – 20 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 2 hlasy 
UAS 11 
Akademický senát VUT schvaluje Ing. Janu Korytárovou, Ph.D. a Jakuba Mahdala jako zástupce AS 
VUT v Knihovní radě VUT. 

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje prof. RNDr. Miladu Vávrovou, CSc. a RNDr. Pavla Popelu, Ph.D. 
jako zástupce AS VUT v Dozorčí radě KaM.  
Hlasování: 
Pro – 19 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 3 hlasy 
UAS 12 
Akademický senát VUT schvaluje prof. RNDr. Miladu Vávrovou, CSc. a RNDr. Pavla Popelu, Ph.D. 
jako zástupce AS VUT v Dozorčí radě KaM.  
 
Dále rektor Rais požádal AS VUT o jmenování dvou zástupců AS v pracovní skupině k právnímu 
postavení CETI, současně krátce zdůvodnil existenci této pracovní skupiny.  

Návrh usnesení:  
Akademický senát VUT schvaluje Ing. Hanušovou a Jakuba Mahdala jako zástupce AS VUT 
v pracovní skupině k  právnímu postavení CETI. 
Hlasování: 
Pro – 20 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 2 hlasy 
UAS 13 
Akademický senát VUT schvaluje Ing. Hanušovou a Jakuba Mahdala jako zástupce AS VUT 
v pracovní skupině k  právnímu postavení CETI. 
 

AD 7) LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 
* Schválení zástupců AS VUT v Systémové koordinační skupině (SKS) pro obsahovou   
   a organizační  koordinaci zpracování aktualizované soustavy vnitřních předpisů  
AS VUT hlasoval o schválení předsedy KAP doc. Hanáčka, předsedkyně SK V. Donthové  
a předsedkyně LK doc. Lhotákové do SKS pro obsahovou a organizační  koordinaci zpracování 
aktualizované soustavy vnitřních předpisů VUT.  
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Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje jako své zástupce v „SKS pro obsahovou a organizační  koordinaci 
zpracování aktualizované soustavy vnitřních předpisů VUT“ doc. Dr. Ing. Petra Hanáčka, doc. Ing. 
Zdenku Lhotákovou, CSc. a Veroniku Donthovou.  
Hlasování: 
Pro – 19 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 2 hlasy 
UAS 14 
Akademický senát VUT schvaluje jako své zástupce v „SKS pro obsahovou a organizační  koordinaci 
zpracování aktualizované soustavy vnitřních předpisů VUT“ doc. Dr. Ing. Petra Hanáčka, doc. Ing. 
Zdenku Lhotákovou, CSc. a Veroniku Donthovou.  

 
* Schválení zástupců AS VUT v pracovních skupinách pro úpravu vnitřních předpisů  
Na společném zasedání LK, EK a PK AS VUT dne 28. 2. 2006 byli navrženi do pracovních skupin 
zodpovědní  zástupci AS VUT – viz níže uvedená tabulka.   

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje personální obsazení v pracovních skupinách pro úpravu vnitřních 
předpisů VUT podle následující tabulky. 
Hlasování: 
Pro – 21 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 15 
Akademický senát VUT schvaluje personální obsazení v pracovních skupinách pro úpravu vnitřních 
předpisů VUT podle následující tabulky. 
 

TABULKA 
PRACOVNÍCH SKUPIN PRO ÚPRAVU VNITŘNÍCH PŘEDPISŮ VUT  

 
 
VNITŘNÍ PŘEDPIS 
 

 
OBLAST 

 
ZÁSTUPCI 
 

 
Statut VUT 

postavení kvestora, 
financování, 
hospodaření 

 
 
Popela 

 záležitosti studia, 
studentů a stipendií 

 
Krupková, Spoustová, Dub 

  
Záležitosti AS  

 
Předseda a místopředsedové AS 

 záležitosti organizační 
a právní 

Roupec, Pekař 

 Záležitosti hodnocení 
kvality 

 
Krupková, Popela, Kocián 

  
Záležitosti informační 

 
Kunovský, Popela, Mahdal 

 záležitosti tvůrčího 
rozvoje 

Škapa, Hanušová, Kvíčala, 
Kocián 

 záležitosti mobilitní 
a zahraniční 

Škapa, Hanušová, Čechová, 
Donthová  

 
Volební a jednací řád AS VUT 

  
Lhotáková, Roupec, Donthová 

 
Mzdový předpis VUT 

  
Korytárová, Pekař 

 
Jednací řád Vědecké rady VUT 

 Škapa, Hanušová, Gescheidtová, 
Lhotáková 
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Řád výběrového řízení pro obsazování 
míst  akad. pracovníků VUT 

  
Vávrová, Hanáček 

Studijní a zkušební řád VUT  Škapa, Hanušová, Spoustová, 
Čechová, Donth 

 
Stipendijní řád VUT 

  
Krupková, Čechová, Dub 

 
Disciplinární řád pro studenty VUT  

 Škapa, Hanušová, Mahdal, 
Gescheidtová 

 
Pracovní řád VUT  

  
Vávrová, Pekař 

Pravidla pro zakládání právnických 
osob VUT 

  
Hrubý, Škapa 

 
Předpis pro hospodaření a účtování 

  
Hanušová, Popela  

 
 
Prof. Vavřín sdělil, že v týdnu od 20. 3. by rád svolal delší poradu, na které bude udělán první krok  
k novelizaci Statutu VUT. Byl podán návrh na úterý 21. 3. 2006 (synchronizace s jednáním 
pracovních komisí AS VUT) cca od 11:00 hod. (hodina bude ještě upřesněna). Doc. Lhotáková 
a RNDr. Popela navrhli před tímto zasedáním uskutečnit společné jednání LK a EK AS VUT – od 
9:00 hod. v zasedací místnosti rektora VUT.  

 
* Informace předsedkyně LK AS a místopředsedy AS o semináři RVŠ k novele VŠ zákona  
Doc. Hanáček a doc. Lhotáková informovali o semináři RVŠ týkajícím se novely VŠ zákona, který se 
konal po zasedání předsednictva RVŠ ve čtvrtek 23. 2. 2006 v Karolinu. Diskusi řídil předseda LK 
RVŠ prof. Zlatuška, místopředseda LK doc. Staněk a předsedkyně této komise v uplynulém funkčním 
období Ing. Macháčková. Mezi hosty byli spolupředkladatelka zákona poslankyně Šojdrová a zástupci 
MŠMT (ředitel odboru VŠ Ing. Beneš, JUDr. Koťátková, Ing. Dobíšek a Ing. Dušek). Diskuse se 
týkala zejména § 8 odst. 3 , § 9 odst. 1 písm. b), § 18, § 47b a § 91 odst. 3. Zápis o průběhu diskusního 
semináře k zákonu č. 552/2005 Sb., kterým se mění zákon č. 111/1998 Sb. je uveden na www 
stránkách RVŠ: http://www.radavs.cz/clanek.php?oblast=45&c=645
 
Členové AS VUT na dnešním zasedání vzali na vědomí informaci doc. Hanáčka a doc. Lhotákové 
a doporučili, aby v rámci novelizace vnitřních předpisů VUT byla důsledně ošetřena problematika 
sporného § 8 odst. 3, který se týká pokračování členství studentů v akademickém senátu.  
 
* Předložení nového znění Jednacího řádu Vědecké rady VUT 
Návrh nového znění Jednacího řádu Vědecké rady VUT byl zpracován s předstihem – rozeslán E-
mailem dne 3. 3. 2006. Prorektor Vačkář na dnešním zasedání úvodem přednesl krátký komentář. 
Doc. Lhotáková sdělila, že na dnešním zasedání LK před zasedáním senátu o předloženém návrhu 
komise předběžně jednala a doporučila některé formulace uvedené v návrhu vyjasnit s prorektorem 
Vačkářem. Prorektor Vačkář požádal z důvodu, že se dne 28. 4. 2006 uskuteční zasedání Vědecké 
rady VUT o schválení předkládací lhůty ze čtyř týdnů na tři. O tomto návrhu AS VUT hlasoval.  

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT souhlasí se zkrácením předkládací lhůty na projednání Jednacího řádu 
Vědecké rady VUT ze čtyř týdnů na tři týdny. 
Hlasování: 
Pro – 22 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 16 
Akademický senát VUT souhlasí se zkrácením předkládací lhůty na projednání Jednacího řádu 
Vědecké rady VUT ze čtyř týdnů na tři týdny. 
 
* Předložení návrhu na změnu Mzdového předpisu VUT 
viz bod 5) –  * Další ekonomické záležitosti. 
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* Předložení návrhu na změnu Stipendijního řádu VUT  
* Předložení návrhu na změnu Statutu VUT (poplatky za studium) 
Návrhy na změnu Stipendijního řádu VUT – doplnění nového článku Sociální stipendium a návrh na 
změnu Statutu VUT – článku 14, byly rozeslány E-mailem dne 3. 3. 2006. Doc. Lhotáková sdělila, že 
LK dnes oba návrhy předběžně projednala a bude o nich dále jednat na příštím zasedání komise. AS 
VUT doporučil, aby se ke změnám vyjádřila i PK AS VUT.  

Návrhy na změnu Statutu VUT a Stipendijního řádu VUT budou projednány dne 4. 4. 2006.  
 
* Další legislativní záležitosti  
Předsedkyně LK AS VUT doc. Lhotáková v souvislosti s přípravou novelizace vnitřních předpisů 
VUT důrazně upozornila, že změny v novelizovaných vnitřních předpisech požaduje LK AS VUT 
provádět v revizním režimu – pro snadnější orientaci členů AS VUT. Současně upozornila, že 
současně s novelizací vnitřních předpisů VUT je třeba co nejdříve začít pracovat na dokončení 
vnitřních předpisů dalších součástí VUT dle Statutu VUT.  

Ing. Hanušová vyjádřila názor, že vzhledem k tomu, že další součásti VUT nemají své vnitřní předpisy 
dokončeny, budou v rámci procesu schvalování rozpočtu VUT na r. 2006 hospodařit v rozpočtovém 
provizoriu. 
 
* Návrh na změnu Organizačního řádu VUT 
Doc. Hanáček sdělil, že dnes před zasedáním senátu obdržel v tištěné formě Dodatek č. 2 
k Organizačnímu řádu Rektorátu vč. hospodářské a vnitřní správy, návrh bude elektronicky rozeslán 
všem členům AS VUT a projednán na zasedání dne 4. 4. 2006.  
 

AD 8) PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
* Informace o činnosti pedagogické komise AS VUT  
RNDr. Krupková informovala o zasedání PK AS VUT konaném dne 21. 2. 2006, zápis z tohoto 
jednání, který obdrželi členové PK E-mailem dne 21. 2. 2006, bude rozeslán všem členům AS VUT. 
Vzhledem k důležitosti novelizace vnitřních předpisů VUT navrhla RNDr. Krupková příští zasedání 
PK AS VUT uskutečnit v úterý dne 14. 3. 2006 v 10:00 hodin a zároveň pozvala i nečleny 
pedagogické komise, kterých se týkají příslušné vnitřní předpisy.   
 

AD 9)  RŮZNÉ 
 V. Donthová navrhla zamyslet se nad programem zasedání AS VUT, aby byly záležitosti, 

o kterých AS VUT hlasuje projednávány přednostně z důvodu, že vzhledem k obsáhlosti programu 
při dlouhotrvajících zasedáních musí někteří členové AS odejít dříve, než je jednání ukončeno. 
Současně navrhla pravidelnou přestávku v 11:00 hod. V následující diskusi členové AS VUT 
vyjádřili s pravidelnou přestávkou souhlas, zároveň konstatovali, že přesný časový harmonogram 
projednávání příslušných bodů programu by mohl jednání senátu spíše zkomplikovat.    

 Členové SK AS VUT doporučili vyhotovit jmenovky členů AS VUT, které budou umístěny před 
sedícími členy AS, P. Dub, DiS. z FaVU přislíbil jmenovky zajistit.  

 T. Žabka pozval členy AS na Ples VUT, který se bude konat v pátek 31. 3. 2006 od 19:30 hod. 

 
Mimořádné zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 28. března 2006 v 11:00 hodin 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 
 
 
 
                                          
             Veronika Donthová, v. r.                                                     Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r. 
  předsedkyně Studentské komory AS VUT           místopředseda AS VUT v Brně 
 
 
 Zapsala: Jarmila Cardová                                                      
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